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Kasnilo se sa donošenjem agrarnih mera za 2011. godinu, ali su ih poljoprivrednici, nedavno,
ipak dočekali.  Kasnilo se i sa otvaranjem 78. Međunarodnog poljoprivrednog sajma 14. maja
2011. godine u Novom Sadu, ali su sve, brojne zvanice, a posebno neposredni proizvođači, bili
vidno zadovoljni kada se, kao retko kada do sada, pojavila delegacija Vlade Republike Srbije u
najjačem sastavu, predvođena predsednikom Borisom Tadićem,

      

najnovijim ministrom poljoprivrede i trgovine Dušanom Petrovićem, njegovim pomoćnikom
Milošem Milovanovićem sa saradnicima, pomoćnik minsitra za inostrane poslove Mirkom
Stefanovićem, predsednikom Privredne komore Srbije Milošem Bugarinom, predsednikom PIV
Bojanom Pajtićem, gradonačelnikom Novog  Sada Igorom Pavličićem. Skup je protokolarno
pozdravio direktor Novosadskog sajma Goran Vasić, a potom se, posle jedne muzičke numere,
okupljenima obratio portugalski ministar poljoprivrede Antonio Serano i uz kurtoazne reči,
najavio punu podršku ove zemlje Srbiji u evropskim integracijama, ali i spremnost da našoj
zemlji pomognu u svim sferama poljoprivrede i trgovine.  Visoki predstavnik zemlje partnera
ovogodišnjeg 78. Međunarodnog poljoprivrednog sajma je naglasio da dve države, pored
institucionalizovanja saradnje nizom sporazuma, imaju još mnogo toga da saznaju jedna o
drugoj i unaprede odnose. Portugal je na ovogodišnjem sajmu prisutan sa najvećim štandom
koji je ova zemlja ikada postavila na nekoj poljoprivrednoj sajamskoj manifestaciji. Gospodin
Serano je rekao da Portugalija, baš kao i Srbija, u ovim teškim vrmenima nastoji da poveća
izvoz poljoprivrednih proizvoda, pre svega vina, voća i paradajza. Ministar Serano je naglasio
odličnu srpsko-portugalske saradnju na političkom planu i još jednom potvrdio da će u procesu
evrointegracija Beograd ima punu podršku vlade u Lisabonu, koja smatra da se Unija
proširivanjem obogaćuje. Predsednik Tadić je pozdravio prisutne ministare poljoprivrede iz 18
država, pre svih ministra Portugala, države koja je ove godine partner Novosadskog sajma
poljoprivrede i sve goste. Istakao je da je poljoprivreda jedan od oslonaca srpske privrede, čiji
su dobri rezultati u izvozu doprineli smanjenju trgovinskog deficita. Na poljoprivrednoj
proizvodnji će Srbija u budućnosti još više zasnivati svoj ekonomski razvoj, čemu pogoduje i
očekivani nastavak rasta cena hrane na svetskom tržištu. Očekuje se da će razvojem
poljoprivrednih potencijala, agrarna industrije moći da zaposli velike tehnološke viškove i
doprinese ukupnom povećanju zaposlenosti. Investicije u agrar su, prema njegovim rečima
isplative, ali Srbija u ovim godinama krize ne može da finansira razvoj poljoprivrede samo iz
budžeta nemenjenog agraru, već je neophodna saradnja sa poslovnim banakama, stranim
donatorima i finansijskim institucijama. Tadić takođe smatra da je nužno promeniti strukturu
poljoprivredne proizvodnje, koja je do sada bila vezana pretežno za žitarice i većoj meri
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povećati proizvodnju u stočarstvu. Srbija zato čini velike napore da se probije na druga tržišta i
obezbedi plasman domaćih  poljoprivrednih proizvoda u inostranstvu. Imamo veliku šansu, o
čemu svedoče i novootvorena tržišta, poput Rusije i Evropske unije, jer do sada nisu u
potpunosti ispunjene kvote za izvoz poljoprivrednih proizvoda, pre svega mesa, na pomenuta
tržišta.  Zato je potrebno da naše klanice dobiju dovoljan broj izvoznih sertifikata kako bi
plasman robe bio bolji, ali se mora napraviti i strukturna promena u poljoprivredi, kako bi bila
prevashodno okrenuta proizvodnji mesa. Zaključio je da bi proizvodnja žitarica u većoj meri
trebalo da bude uključena u finalnu proizvodnju mesa i mesnih preradjevina, jer će Srbija tada
biti u situaciji da ostvari i veće prinose. Predsednik Boris Tadić je potom zvanično otvorio 78.
Međunarodni poljoprivredni sajam, a zatim obišao dobar deo od 1.500 štandova domaćih i
izlagača iz oko 60 zemalja. Govoreći o utiscima posle obilaska Sajma, Tadić je rekao da je
video mnoga preduzeća i inovativnost, posebno u sektoru poljoprivredne mehanizacije, ali i
razgovarao sa mnogim stranim delegacijama i izlagačima, koji su dali medjunarodni značaj ovoj
našoj manifestaciji. Uoči Poljoprivrednog sajma ministar poljoprivrede i trgovine Dušan Petrović
je najavio da će se glavni instrument agrarne politike Srbije u 2011. godini odnositi se na
subvencionisane kredite za poljoprivredne proizvođače, u nastojanju da se zaokruži  celokupan
sistem poljoprivredne politike. Vlada Srbije je u tom smislu  usvojila uredbu o subvencionisanim
kreditima za poljoprivrednike, što je izuzetno važno, pogotovo što bi oni trebalo da budu vrlo
jeftini i što će na raspolaganju biti sredstva za stočarsku, ali  i ratarsku proizvodnju, povrtarstvo,
voćarstvo, izgradnju ili rekonstrukciju komercijalnih zgrada, koje su potrebne u poljoprivredi.
Najavljena je i mogućnost refinansiranja kratkoročnih kredita koje su vlasnici registrovanih
poljoprivrednih gazdinstava uzeli u 2010. godini.  Ministarstvo na ovaj način želi da olakša
poljoprivrednim proizvođačima, s obzirom da je malo ko od njih u dobroj finansijskoj situaciji.
Gospodin Petrović takođe smatra da poljoprivreda, neposredni proizvođači i prerađivači moraju
biti efikasniji u dogovaranju jer će se samo na taj način stvariti mogućnost za izvoz hrane iz
Srbije i obezbediti dovoljno kvalitetne robe za domaće i strano tržište.   Donošenje Uredbe o
subvencionisanim kreditima za poljoprivredu, koja će početi da se primenjuje od 25. maja, kada
će iz budžeta za ove namene biti izdvojeno oko 2,7 milijardi dinara za te namene, će prema
njegovom mišljenju, uticati i na smirivanje cena i normalizaciju ponude, a time i dovođenje
inflacije u našoj zemlji na razumnu meru. Uredbom se predviđa subvencionisanje kamatne
stope na dinarske kredite poljoprivredi, da krediti budu odobravani na period do tri godine, pri
čemu će efektivna kamatna stopa biti osam odsto godišnje. Ministar poljoprivrede Dušan
Petrović je po obilasku Sajma, vidno zadovoljan viđenim,  potvrdio da će do kraja iduće nedelje
biti zaokružen ceo sistem podsticajnih mera Vlade Srbije u oblasti poljoprivrede.U narednim
danima će se videti i kakav je odziv banaka. Dodao je da će ova mera biti na raspolaganju
stočarima, ratarima, povrtarima i voćarima, za projekte izgradnje infrastrukture, nabavku
mehanizacije i opreme, a poljoprivrednici će imati i mogućnost refinansiranja kratkoročnih
kredita koju su uzeli 2010. Još kada bi država uspela da uvede red u plaćanju poljoprivrednih
proizvoda od strane otkupkljivača, sve ove mere bile bi još efikasnije i korisnije za celokupno
društvo. Inače, prelep subotnji dan na sajmu je privukao veliki broj posetilaca. Uz bogat
program, i brojne izložbe izlagača, posebno mesto i ulogu će imati upravo komunikacija između
neposrednih proizvođača i predstavnika Vlade, koja se danas odvijala na obostrano
zadovoljstvo. Poljoprivredni sajam u Novom Sadu je bio i ostao prilika da svetu pokažemo šta
naša zemlja može da ponudi stranim kupcima i mesto za sklapanje korisnih poslovnih
dogovora.  
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Više slika sa 78. Međunarodnog poljoprivrednog sajma možete videti o v d e.
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